
Zápis
z 29. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 28. 1. 2021

Místo konání: realizováno přes MS Teams
Čas konání: 14:00 – 15:30
Přítomní:
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis a

Ing. Bednář, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 28. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Souhrnná zpráva o výsledku voleb
5. Seznámení s tezemi Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství

Vysokého učení technického v Brně pro rok 2021
6. Schválení Pravidel pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na FSI VUT v

Brně pro akademický rok 2021/2022
7. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních

programech za LS 2019/2020
8. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení
9. Schválení termínu a programu příštího zasedání
10. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Představení přizvaných účastníků jednání

Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře a
tajemníka Ing. Tesaře. Zasedání se dále zúčastnili někteří z nově zvolených senátorů.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh skrutátorů: doc. Klimeš, Ing. Houfek
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 2
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 28. řádného zasedání, plnění
usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 29. řádného zasedání.
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0

Kontrola zápisu z 28. řádného zasedání.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 28. řádného zasedání ze dne 26. 11. 2020.
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 2

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- Probíhají jednání o parametrech pravidel rozdělení finančních prostředků na letošní rok.
- Byly vyhlášeny výsledky výzvy IGRÁČEK, z FSI bylo k financování přijato 7 projektů.
- Byly aktualizované podmínky pro čerpání prostředků z fondu na podporu otevřeného publikování.
- Byl spuštěn modul hodnocení akademických pracovníků.
- Studenti Formula Student zvítězili v soutěži vyhlášené firmou Hyundai, koncem minulého roku

děkan formálně převzal cenu - elektromobil.
doc. Hlinka:
- Proběhlo online finále soutěže Roboti@FSI.
- Online proběhl i Den otevřených dveří dne 22. 1.

Prof. Štětina:
- Elektromobil již studenti dopravili na fakultu.
- Uskutečnila se dvě jednání EK AS VUT a jedno zasedání AS VUT (projednávalo se

dofinancování CESY a CVISu).
- Byly rozděleny prostředky na specifický výzkum (meziroční nárůst pro VUT činí 2 mil).

RNDr. Popela:
- Byl zahájen distanční formou volební sněm RVŠ, volby proběhnou 11. 2. Na kandidáty je možné

vznášet dotazy.
- Je připravována další novela VŠ zákona, označovaná spíše za technickou.
- Po dotazech byly z RVŠ poskytnuty interpretace k problematice platnosti zákona 188, který dle

právních výkladů zůstává v platnosti, tzn. že lhůty pro dosavadní senáty se prodlužují. Univerzity
mohou zvolit jiný přístup, poslední slovo budou mít soudy.

doc. Roupec:
- Doplnil informace ohledně sněmu RVŠ a novele VŠ zákona z hlediska legislativy.
- Na úrovni VUT sice neproběhlo jednání LK, její členové se ale zabývají problematikou funkčního

období akademických senátů.
Ing. Konečná:
- Na ustavujícím zasedání SK RVŠ byl zvolen 1. místopředsedou Bc. Martin Horváth z FASTu.

Doc. Vašík se otázal, zda je k dispozici seznam projektů KING. Prof. Křupka odpověděl, že zveřejnění
je záležitostí rektorátu, pan děkan přislíbil, že o zveřejnění všech informací požádá na nejbližším
kolegiu rektora.
Na dotaz ze SK ohledně způsobu výuky v letním semestru pan děkan odpověděl, že informace by již
měla být na webu fakulty, po zasedání bude ověřeno a případně provedena náprava.
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ad 4) Souhrnná zpráva o výsledku voleb

S  průběhem voleb seznámil senátory předseda volební komise doc. Vašík.
Původní volby byly vyhlášeny 25. 6. 2020, kdy na VŠ probíhala prezenční výuka po 15 lidech a vše
směřovalo k tomu, že epidemiologická situace se bude zlepšovat. 24. 9. 2020 byly schváleny
organizační pokyny, v tomto období byly omezeny hromadné akce. Teprve 30. 9. 2020 byl vyhlášen
nouzový stav. 8. 10. 2020 proběhlo zasedání AS FSI, na kterém byla vznesena poznámka ohledně
nekorektnosti voleb a omezování práva na volbu. V tuto dobu bylo ale právně vše v pořádku. Tohoto
dne vstoupilo v platnost omezení provozu škol a zákaz prezenční výuky na VŠ. Dne 21. 10. 2020
vstoupilo v platnost omezení pohybu osob. Do 22. 10. 2020 byly podávány návrhy na kandidáty. V
této době již nebyla možnost vyhlásit elektronické volby. Vzhledem k tomu, že neexistuje institut
zrušení voleb, volební komise přistoupila k rozhodnutí tyto volby nekonat.
Vzhledem k nejasnostem ohledně platnosti zákona 188, kdy existují pouze právní výklady s tím, že
konečné rozhodnutí v jednotlivých případech by náleželo soudu, bylo rozhodnuto vyhlásit nové volby
ještě v původním funkčním období stávajícího senátu, které mělo skončit 23. 11. 2020. Pro AS FSI
byly schválen nový volební a jednací řád (s úpravou pro elektronický způsob voleb), volební a jednací
řád AS VUT již elektronický způsob voleb umožňoval, proto tyto volby nebyly nově vyhlášené.
Doc. Vašík uvedl, že volební komise jednala v dobré víře a jejím cílem bylo, aby co nejméně kroků
mohlo být napadnuto.
Volby v termínu 15. - 16. 12. 2020 proběhly v pořádku, výsledky jsou k dispozici na webových
stránkách.
Doc. Vašík se dále zmínil o potížích, které elektronické hlasování provázely, na volební webu je k
dispozici protokol CVISu, ve kterém jsou tyto problémy detailně popsány. Bližší vysvětlení podal
senátorům na zasedání doc. Roupec.
Protože není zcela jasné, kdy končí funkční období stávajícího senátu, případně zda již neskončilo,
ani neexistuje institut zkrácení funkčního období apod., kloní se doc. Vašík k názoru, svolat ustavující
zasedání nového senátu po ukončení nouzového stavu, bez ohledu na lhůtu 120 dnů.

ad 5) Seznámení s tezemi Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního
inženýrství Vysokého učení technického v Brně pro rok 2021

Pan děkan seznámil senátory ve své prezentaci se základními tezemi pravidel. Zaměřil se především
na mzdový fond a motivační fond. Ve mzdovém fondu je navrženo vypustit složku MPB1 , v pravidlech
bude jen MPA a MPB, ukazatel kvality bude podle pravidel roku 2021. Dále byli senátoři seznámeni s
návrhem výpočtu výkonů pro MPA . Další změna bude ve složce MPC, zatím stále probíhají diskuze na
úrovni univerzity. Motivační složka zatím není úplně jasná (odhadem pro VUT vychází cca 90 mil),
rozdělována bude 10% podle M1, 85% podle M2 a 5% podle M3. Rozdělení prostředků BR bude dle
loňského modelu.
Prof. Štětina uvedl, že FK se bude pravidelně scházet a pokud bude mít některý člen akademické
obce zájem těchto schůzek se účastnit, může mu poslat žádost mailem.
Ing. Ramík vznesl dotaz ohledně výpočtu výkonů, zda bude provedeno přepočítání v souvislosti s
nově akreditovanými programy. V odpovědi pan děkan představil svůj návrh, kterým předpokládá
zjednodušit výpočet.

ad 6) Schválení Pravidel pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na
FSI VUT v Brně pro akademický rok 2021/2022

Pravidla projednala komise pro VaV bez připomínek, studijní komise měla připomínky formálního
charakteru, které byly do pravidel zapracovány. Byly zodpovězeny dotazy z řad senátorů, které se
týkaly papírové přihlášky a poplatku za studium v AJ.
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Usnesení: AS FSI schvaluje Směrnici děkana pro přijímací řízení v doktorských studijních
programech na FSI VUT v Brně pro akademický rok 2021/2022 ve znění ze dne 28. 1. 2021.
Hlasování: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 7) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních
programech za LS 2019/2020

Proděkan Fuis uvedl, že zpráva byla předložena minulý čtvrtek, struktura zůstává stejná jako v
minulém období. Doc. Fuis poděkoval ředitelům ústavů za zaslání podkladů, ze kterých výsledná
zpráva vznikla, byla pouze provedena anonymizace a sjednoceny styly. Proděkan je k dispozici
studijní komisi pro řešení případných připomínek.

Doc. Návrat navrhl, aby se jednání Studijní komise zúčastnili i vyučující velkých studijních programů,
aby zpráva mohla být projednána v širším pojetí.
Ing. Konečná uvedla, že SK se zprávou samozřejmě zabývat bude, navrhuje ale dvě jednání - na
jedné by komise zprávu projednala, druhá schůzka by mohla být diskuzní napříč ústavy.

ad 8) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení

Na FSI proběhnou následující výběrová řízení:
ÚK - 1x docent/ka
zástupce: doc. Blecha, náhradník: Ing. Houfek
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 2
EÚ - 2x VaV pracovník
zástupce: Ing. Ramík, náhradník: doc. Blecha
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 2

ad 9) Schválení termínu a programu příštího zasedání

Návrh termínu 30. řádného zasedání je čtvrtek 25. 2. 2021.
Program:
- Zpráva o hodnocení výuky
- Pravidla pro rozdělení finančních prostředků

Usnesení: AS FSI schvaluje termín 30. řádného zasedání na 25. 2. 2021.
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 1

ad 10) Různé

Ing. Ramík podal návrh, aby do tabulky, kam se zapisují zástupci FSI ve výběrových řízeních, každý
zástupce doplnil informaci o datu proběhnutí daného řízení.

Poté bylo zasedání ukončeno.
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Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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